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Ekonomicko-správní fakulta Masary-
kovy univerzity v Brně (ESF MU) a Sdru-
žení pro rozvoj jižní Moravy uspořádaly
23. listopadu 2001 v prostorách ESF kon-
ferenci pod názvem „Politika bydlení Ji-
homoravského kraje“. Cílem konference
bylo prodiskutovat aktuální otázky bydle-
ní a bytové politiky na úrovni jednotlivých
obcí a měst Jihomoravského kraje. Konfe-
rence se zúčastnili zástupci institucí veřej-
né správy kraje, měst i obcí, ale i odborní-
ci z vysokých škol a dalších institucí za-
bývajících se oblastí bydlení a v nepo-
slední řadě také zástupci firem, jež v ob-
lasti bydlení podnikají.

Na plenárním zasedání vystoupil
s úvodním slovem hejtman Jihomoravské-
ho kraje Ing. Stanislav Juránek. Následo-
vala stručná vystoupení ředitelky sekce
bytové politiky MMR Ing. arch. Daniely
Grabmüllerové, zástupce SFRB Mgr. Jana
Tykače, ředitelky ÚÚR Ing. Aleny Navrá-
tilové, náměstka primátora města Brna pro
bydlení Bc. Pavla Kuby a dalších hostů.

Odpoledne probíhala jednání konfe-
rence ve dvou sekcích. První se věnovala

záležitostem koncepčního charakteru
a spolupráce mezi jednotlivými úrovněmi
veřejné správy v oblasti bydlení, tj. stát-
kraj-obec. Z diskuse v první sekci vzešla
následující doporučení:
– při tvorbě dokumentů upravujících ob-

last bydlení by měla obec brát v potaz,
popř. přímo navázat na Program roz-
voje kraje, tj. strategický dokument
kraje;

– vytvořit poradní orgán zastupitelstva
Jihomoravského kraje v podobě „Ra-
dy pro rozvoj bydlení regionu“, tj. od-
borný orgán, v němž by měly zastou-
pení instituce a organizace veřejné
správy, soukromého sektoru a nestát-
ního neziskového sektoru;

– zřízení pobočky „České společnosti
pro rozvoj bydlení“, jež by mimo jiné
zajišťovala odbornou přípravu členů
krajských obecních zastupitelstev
a dalších profesionálních pracovníků
veřejné správy.
Druhá sekce se orientovala na konkrét-

ní problém regenerace a revitalizace pane-
lových domů a sídlišť. Doporučení z jed-

nání druhé sekce nebyla účastníky přímo
formulována. Z průběhu jednání však byl
zřejmý enormní zájem o technické problé-
my spojené s regenerací panelových do-
mů a příklady jejich řešení. Vřele proto
byla přijata zejména vystoupení Ing. Re-
naty Zdařilové, která demonstrovala pří-
klady řešení revitalizace panelových síd-
lišť na Ostravsku a dále Ing. Milana
Grombiříka z Brna-Líšně, jež ukazoval, že
je možné vyrovnané hospodaření s byty
v panelových domech.

Účastníci konference uvítali uspořá-
dání konference o problematice bydlení
a doporučili konání takovýchto jednání
v pravidelném, např. dvouletém, interva-
lu.

Příspěvky přednesené na konferenci
jsou součástí sborníku, který je možno ob-
jednat u Ing. Dagmar Špalkové, katedra
veřejné ekonomie, ESF MU, Lipová 41a,
659 79 Brno, (dasa@econ.muni.cz).
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